
 
 
 
 
 
 

Zápis z jednání komise životního prostředí ze dne 27.01.2011 
 
 
Přítomni:    
Ota Dračka, Ing. Josef Kruml, Mgr. Martina Rejmanová, Kateřina Štěpánková 
 
Projednáno bylo: 
 
1. Složení komise životního prostředí je: 

□ Ota Dračka – předseda komise 
□ Členové: Ing. Josef Kruml, Mgr. Martina Rejmanová, Mgr. Jiří Špička, Kateřina Štěpánková 

2. Plán práce na rok 2011 
□ Termíny jednání komise: 

27.1., 24.2., 24.3., 21.4., 19.5., 23.6., 22.9., 20.10., 24.11., 15.12.2011. 
□ Místo konání: malá zasedací místnost Městského úřadu vždy od 17:10 hodin. 
□ Komise se může sejít i mimo uvedené termíny a čas kdykoli si to situace vyžádá. 
□ Základní témata: 

• Biodiverzita sídliště - projekt 
• Stromořadí v Nádražní ulici 02/2011 
• Stromořadí ve spodní části ulice Sokolský vrch 02/2011 
• Obnova stromů v městských parcích – vytipování druhů a míst budoucí výsadky (pro 

náhradní výsadbu za povolené kácení). – 03/2011 
• Ostatní veřejná zeleň (stromy, keře, květiny, travnaté porosty) - průběžně 
• Náhradní výsadba v případě povolování kácení zeleně s následnou péčí – komise 

navrhuje dva nové stromy na veřejné zelené ploše za každý povolený ke kácení 
s následnou péčí v maximální zákonné lhůtě. 

• Ochrana ovzduší – lokální topení 
• Snížení nákladů na vytápění školy (zateplení, výměna oken, změna topného systému, 

osvětlení) – 03/2011 
• Snížení nákladů na vytápění budovy Městského úřadu (termohlavice atd.) a snížení 

nákladů na osvětlení v budově Městského úřadu 
• Třídění druhotných surovin a sběr nebezpečných odpadů 
• Likvidace komunálních odpadů a černých skládek 
• Snížení nákladů na provoz veřejného osvětlení – postupná obměna všech svítidel za 

odolná povětrnostním vlivům a s úsporou 
• Čistota veřejných prostranství  
• Protipovodňová opatření – spolupráce s Ing. Kulíkem – 03/2011 
• Zřízení hydrantů – požární bezpečnost, další využití (čistota vozovek, zalévání 

rostlin, zvlčení vzduch u v horkých dnech atd.). 
• Projekt cyklostezka „Ploučnice“ 
• Přístup na vyhlídku a obnova lesoparku Sokolský vrch. Údržba vyhlídky v ulici 

Sokolský vrch – zarostlá, neudržovaná stráň Českých drah. 
3. Žádost ze dne 5.1.2011 o poražení tří stromů – břízy: 
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□ Žadatelem je správce domu č.p. 638, 639 a 640 – společenství vlastníků uvedeného domu. 
□ Uvedený důvod je, že stromy ohrožují uvedený bytový dům, při silném větru poškozují 

novou fasádu a na jaře ohrožují zdraví vlastníků trpících alergiemi. 
□ Stanovisko výsledkem šetření: 

• Stromy rostou na pozemku ve vlastnictví Města Benešov nad Ploučnicí, takže 
žadatelem o jejich poražení musí být vlastník pozemku i uvedených stromů. Na 
základě toho není možné vydat povolení ke kácení. 

• V žádosti se uvádí alergici, není to ale nijak doloženo. Vzhledem k tomu, že dům má 
novou fasádu, kde došlo k úpravě větracích otvorů a kde došlo i k výměně oken, 
došlo tak k silnému omezení pronikání alergenů do vnitřních prostorů domu. Pokud 
by bylo k tomuto důvodu přihlíženo, pak by bylo nezbytné vzít na vědomí, že by ve 
městě a jeho okolí nesmělo nic růst. Nejedná se o důvod, pro který by se mělo 
povolovat kácení stromů. 

• Šetřením na místě bylo zjištěno, že stromy nemohou z důvodu své vzdálenosti při 
větru poškozovat novou fasádu uvedeného domu – viz fotodokumentace v příloze. 
Takže ani uvedené tvrzení žádným způsobem nesvědčí ve prospěch vyhovění 
požadavku. 

• Stromy mohou být ošetřeny (např. snížením – úpravou koruny) a před silnými větry 
v převládajícím ze všech stran jsou kryty buď budovami nebo jinými stromy. Závěr 
je stejný, jako u předešlého bodu. 

• Uvedené stromy byly při prohlídce místa odborníky státní ochrany přírody (ČIŽP, 
S CHKO ČS) ponechány v zpracovaném projektu biodiverzity sídliště.  

• Pokud bude majitel stromů požadovat jejich odstranění, pak je komisí ŽP 
doporučeno tak provést v rámci úpravy citovaného projektu a to včetně jejich 
náhrady jinými vhodnými stromy v dvojnásobném množství. Důvodem tohoto je i 
zajištění následné péče o nově vysazené stromy. Pokud Společenství vlastníků bude 
trvat na odstranění těchto tří stromů, mělo by plně financovat jejich náhradu včetně 
potřebné údržby. Komise po projednání na většinovém základě hlasů nedoporučuje 
odstranění uvedených tří bříz s tím, že navrhuje případnou odbornou úpravu stromů 
(snížení a úpravu koruny). 

• Fotopříloha č. 1 
4. Požadavek na posouzení poražení lípy u zastávky autobusů na Děčínské ulici: 

□ Lípa je dutá a dle tvrzení Ing. Pucholta (znalec – lesní hospodářství) hrozí její pád.  
□ Odborní pracovníci S CHKO ČS, ČIŽP a projektantka Biodiverzity sídliště jsou názoru, že 

je možné uvedenou lípu zachovat s odborným ošetřením. Proto lípu ponechali na místě 
v projektu Biodiverzity sídliště. 

□ Šetřením na místě bylo zjištěno, že horní část stromu je odborně ošetřena. Ve spodní části je 
v západním směru u země neošetřený otvor velikosti 20 x 20 cm. Náhledem do něj je vidět, 
že střed stromu je zpuchřelý a zdravý obvod stromu má sílu cca 20 až 30 cm. Uvedené se dá 
dostatečně ošetřit. Jedná se ale o posunutí řešení na pozdější dobu (cca 5 – 20 let) s potřebou 
neustálé péče vyžadující větší finanční prostředky.  

□ Otázkou je, zda využít současně připravované realizace projektu a nahradit tuto lípu novými 
vzrostlejšími stromy. Například dvěma jinany dvoulaločnými (Gingo biloba) – samec a 
samice. 

□ Komise doporučuje uvedenou lípu odstranit a nahradit novými stromy v rámci projektu 
Biodiverzita sídliště. 
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□  
□ Fotopříloha č. 2 

5. Požadavek na posouzení stavu zeleně kolem základní školy – únor 2011. 
6. Požadavek na posouzení potřeby obměny stromů na náměstí: 

□ Současný stav je, že se zmenšuje počet stromů a u ostatních lze konstatovat, že jejich 
zdravotní stav ve velice špatný – stromy jsou nevratně poškozené neodborným ořezem, jsou 
napadeny plísněmi a houbou, jsou vyhnilé. 

□ Komise doporučuje současné stromy odstranit včetně zeminy, navézt novou zeminu a osázet 
náměstí novými stromy. Počet stromů je potřebné rozšířit o chybějící. Je dále doporučeno 
schválit osázení stromy po celém obvodu náměstí. Druh stromu – například japonská třešeň 
(sakura). Důvodem volby jiného druhu je minimalizovat riziko napadení klíněnou či 
houbami atd. 

□                                   
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□ Fotopříloha č.3 
7. Ruzné: 

□ Na náměstí je poškozený zbytek veřejného osvětlení, který je pod napětím. Komise ŽP 
doporučuje v co nejkratší době (přednostně) osadit místo novým vzhledově k postavení 
chráněného centra města odpovídajícím sloupem veřejného osvětlení. Viz fotopříloha č. 4 

□ Komise doporučuje odstranit všechny nefunkční dráty zrušeného veřejného rozhlasu, 
například v Děčínské ulici. 

□ Ochrana vodních zdrojů – neútěšný stav – odpadky v okolí vodáren. 
□ Předseda komise požádá Městský úřad o zřízení e-mailové schránky v podobě 

komise.zp@benesovnpl.cz pro kontakt s občany. 
□ Zápisy z jednání komise životního prostředí budou zveřejňovány na webu města ve formátu 

pdf, budou rozeslány všem členům komise ŽP, starostce města a vedoucímu odboru 
výstavby a životního prostředí elektronickou poštou. 

 
 
Zapsal:  Ota Dračka – předseda komise ŽP 
Přečteno a odsouhlaseno. 
Dne: 27.1.2011  
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Fotopříloha č. 1 
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Fotopříloha č. 2 
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Fotopříloha č. 3 
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Fotopříloha č. 
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